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Radu Lupașcu Lucrări demarate 
pentru două noi 
centre de 
învățământ în 
Campusul 2 al USV, 
de la Moara 

monitorulsv.ro 
04.03.25 

- Două noi lucrări de infrastructură au fost demarate luni, 3 martie, în 
Campusul 2 al Universității „Ștefan cel Mare” Suceava, din comuna 
Moara. 
Este vorba despre două importante obiective de investiție, Centrul de 
învățământ în domeniul electric, electro-mecanic și mecanic și Centrul 
de învățământ în domeniul mecanic. 
Aceste două noi construcții vor deservi învățământul dual și fac parte 
dintr-un amplu proiect de infrastructură universitară în valoare de peste 
125 milioane de lei, în plină desfășurare în Campusul 2 al USV. 
Acesta a fost demarat în iunie 2023, prin construcția unui cămin 
studențesc ce va asigura un total de 824 de locuri de cazare. Proiectul va 
mai cuprinde un restaurant/cantină studențească, un teren pentru 
activități sportive, un parc fotovoltaic deja construit pe o suprafață de 
aproximativ 2 ha, o casă de cultură a studenților, precum și sediile a două 
facultăți. 
Proiectul Centrului de învățământ în domeniul electric, electro-mecanic 
și mecanic prevede construcția unui ansamblu format din două 
tronsoane de clădire interconectate și amplasate pe latura nord-vestică a 
campusului, în imediata apropiere a drumului județean DJ209, cu o 
suprafața construită la sol de 2.336 mp și o suprafața construită 
desfășurată totală de 6.815 mp. 
Primul tronson are un regimul de înălțime P+4 și reprezintă un corp cu 
spații de învățământ și administrative, incluzând amfiteatre și săli de 
seminar, laboratoare de instruire practică pentru programele de studii 
din domeniul electric și mecanic, bibliotecă cu depozit de carte tehnică și 
sală de lectură, birouri pentru management, secretariat, sală de reuniuni, 
arhivă, birouri pentru personal didactic și de cercetare. 
Al doilea tronson este de tip hală, având regimul de înălțime P+1 parțial 
și include ateliere si laboratoare specifice pentru service auto, cum ar fi 
Laborator Stație ITP, Ateliere Tinichigerie, Sudură, Tuning, 
Diagnosticare. 
 

newsmoldova.ro 
04.03.25 
vivafm.ro 
04.03.25 
crainou.ro 
06.03.25 



În privința Centrului de învățământ în domeniul mecanic, proiectul 
prevede construcția unui ansamblu format din trei tronsoane de clădire, 
interconectate și amplasate pe latura nord-vestică a campusului, în 
imediata apropiere a drumului județean DJ209C, pe o suprafața 
construită la sol de 2.833 mp și o suprafața construită desfășurată totală 
de 6348 mp. 
În privința destinației tronsoanelor de clădire, în cadrul primului tronson 
de clădire, având regimul de înălțime P+4, sunt prevăzute laboratoare și 
săli de simulări digitale, cum ar fi Laboratoare termotehnică, Tratamente 
termice, Cercetare CERCMAT, Materiale avansate, Autovehicule 
electrice, hibride și pe hidrogen, Tribologia materialelor moi, Metode 
numerice și proiectarea asistată, Chimie și protecția mediului, Bazele 
ingineriei autovehiculelor și transmisii pentru autovehicule, Infografică, 
Senzori și Achiziții de date, Mecanica fluidelor si mașini hidraulice, 
Mecanică şi Biomecanică, Vibrații mecanice, Dinamica sistemelor 
mecatronice, Fizică, Modelare, simulare și optimizare. În tronsonul al 
doilea, cu un  regim de înălțime parter, sunt dispuse diferite laboratoare, 
precum Robotică, Prelucrări prin deformare plastică la rece, Motoare cu 
ardere internă, Dinamica autovehiculelor, Diagnosticarea, încercarea și 
omologarea autovehiculelor, Oboseala materialelor și Mecanica ruperii, 
Tehnologii de fabricație, Tehnologii pe mașini-unelte cu comandă 
numerică, Metrologie 3D avansată, Mașini-unelte și Bazele așchierii, 
Tehnologia materialelor. [...] 

Oana Nuțu Căminul cu 824 de 
locuri din Campusul 
II al USV va fi dat în 
folosință, cel mai 
probabil, la finalul 
acestui an 
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- Cea mai așteptată investiție a Universității „Ştefan cel Mare” Suceava 
avansează rapid și are mari șanse de a fi finalizată înainte de termenul 
stabilit de firma care execută lucrările. Căminul cu peste 800 de locuri de 
cazare, atât de necesare studenților, al căror număr crește de la an la an, 
a ajuns într-o etapă avansată a execuției, iar perspectivele sunt 
promițătoare. 
Rectorul USV, prof. univ.dr. Mihai Dimian, a transmis că lucrările la 
complexul de cazare cu 824 de locuri din Campusul II al USV avansează 
rapid și este posibil să fie dat în folosință în luna decembrie a.c., înainte 
de termenul contractat – aprilie 2026. Încă de la începerea investiției 
conducerea universității preconizase, pe baza discuțiilor cu firma 
contractată, că primii studenți ai USV vor fi cazați în căminul de la Moara 
în anul universitar 2025-2026. 
Lucrările pentru căminul studențesc – prima construcție prevăzută în 
viitorul campusul integrat al USV, au fost demarate oficial pe data de 15 
iunie 2023. Potrivit proiectului, viitorul cămin studențesc va asigura un 
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total de 824 de locuri de cazare, în camere cu grup sanitar propriu. Vor fi 
407 camere cu câte două paturi și 10 camere cu un singur pat, destinate 
persoanelor cu dizabilități. Toate camerele vor fi dotate cu mobilier 
specific: paturi, birouri, rafturi, dulapuri, frigidere, mijloace de apărare 
contra incendiilor, etc. De asemenea, căminul va avea săli de lectură, 
oficiu pentru preparare hrană și spălătorie/ călcătorie. Clădirea va avea 
20.000 m2 la cheie și va respecta noul standard nZEB, care presupune 
un nivel ridicat de eficiență energetică al clădirilor și reducerea 
dependenței de sursele de energie poluante. 
Valoarea investiției este de aproximativ 140 milioane de lei, fiind 
finanțată prin bugetul Ministerului Dezvoltării, Lucrărilor Publice și 
Administrației, din venituri proprii ale Universității „Ștefan cel Mare” 
din Suceava, precum și din alte surse legal constituite, conform 
programelor de investiții publice aprobate potrivit legii. 

- Zilele USV 2025: 
Universitatea 
„Ștefan cel Mare” 
din Suceava 
celebrează excelența 
academică și 
culturală 

newsbucovina.ro 
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- Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava (USV) organizează, în 
perioada 3-7 martie 2025, evenimentul „Zilele USV 2025”, marcând o 
săptămână plină de activități dedicate comunității academice și 
publicului larg. Evenimentul, care coincide cu aniversarea instituției, își 
propune să celebreze performanțele în educație, cercetare și cultură, 
reunind studenți, profesori, cercetători și invitați speciali. 
Programul a debutat luni, 3 martie, cu o ceremonie oficială de 
deschidere, urmată de o serie de manifestări diverse. Printre acestea se 
numără conferințe științifice, workshop-uri, expoziții și momente 
artistice. Un punct de atracție va fi conferința aniversară „Biserica 
Română Unită – formatoare a elitelor intelectuale moderne în cultura 
noastră”, organizată pe 5 martie, care va marca 325 de ani de la unirea 
religioasă a românilor ardeleni cu Biserica Romei. Evenimentul va fi 
însoțit de o expoziție de carte intitulată „Succesiunea vârstelor 
intelectuale în Transilvania după unirea cu Biserica Romei”. 
Pe parcursul săptămânii, studenții și profesorii vor avea ocazia să 
participe la sesiuni de prezentare a rezultatelor cercetărilor, dezbateri 
interactive și activități extracurriculare. De asemenea, USV va găzdui 
expoziții tematice și evenimente culturale menite să pună în valoare 
patrimoniul academic și contribuțiile universității la dezvoltarea 
comunității locale și regionale. 
De menționat este că vineri, de la ora 19:00, în Grădina Englezească din 
Campusul USV va fi organizat un concert EDWARD SANDA şi DJ Gruya. 
„Zilele USV 2025 reprezintă un moment de reflecție asupra realizărilor 
noastre și o oportunitate de a privi spre viitor, consolidând legăturile 
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dintre membrii comunității universitare și societate”, au transmis 
reprezentanții USV. Evenimentele sunt deschise publicului, iar 
programul detaliat poate fi consultat pe site-ul oficial al universității, 
https://usv.ro/zilele-usv-2025/. 
Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava, una dintre cele mai 
dinamice instituții de învățământ superior din țară, continuă astfel 
tradiția de a promova excelența academică și implicarea activă în viața 
culturală și științifică. 

- Mihai Dimian, 
rectorul USV, despre 
sediul Facultății de 
Medicină care ar 
trebui ridicat în 
curtea Spitalului 
Clinic Județean 
Suceava: Sigur, 
poate nu este locul 
ideal, dar este locul 
potrivit, pentru că 
studenții vor fi la 
spital 

radiotop.ro 
06.03.25 

- Rectorul USV, Mihai Dimian, consideră că cel mai potrivit loc pentru 
sediul Facultății de Medicină de la Suceava este curtea Spitalului Clinic 
Județean, acolo unde universitatea are teren obținut cu greu. Cel mai 
probabil, la sfîrșitul lunii martie, în ședință de Consiliu Local se va pune 
din nou în dezbatere proiectul construirii sediului Facultății de Medicină. 
Într-o intervenție telefonică la Radio Top, rectorul Universității „Ștefan 
cel Mare” a spus: „Împreună cu domnul primar, cu domnul viceprimar și 
cu consilierii interesați, sperăm că lucrurile vor decurge în sensul dorit 
de Universitate și cred că și de comunitate, pentru a dezvolta această 
Facultate de Medicină”. 
Potrivit domnului Dimian, curtea Spitalului „Sfîntul Ioan cel Nou” este 
locul cel mai potrivit pentru sediul acestei facultăți, „iar anumite 
observații care, sigur, pot apărea, se pot rezolva prin intervenții 
ulterioare”. A motivat rectorul USV: „Sigur, poate nu este locul ideal, dar 
este locul potrivit, pentru că studenții vor fi la spital. Spre deosebire de 
toate celelalte facultăți, în facultatea de medicină, anii III, IV, V, VI se 
desfășoară în spital – în fiecare zi studenții sînt în spital. Dar este nevoie 
și de o zonă didactică, unde să se țină cursuri, seminarii, unele 
laboratoare care nu se fac în spital… și atunci, nu poți să mergi cu o astfel 
de clădire în altă zonă a orașului pentru a petrece jumătate de oră dus, 
jumătate de oră întors, în fiecare dimineață și în fiecare seară, plecînd de 
la curs la activitățile practice din spital și înapoi, atît studenții de la 
medicină, cît și profesorii”. 
A mai spus Mihai Dimian, subliniind importanța construirii acestui sediu 
în curtea spitalului: „Gîndiți-vă că și timpul unui medic este foarte 
valoros și nu cred că e potrivit să-i plimbăm prin oraș cîte jumătate de 
oră în fiecare zi, dus-întors o oră, pentru a susține orele respective de 
curs, suplimentare celor susținute în spital, pentru activitățile practice în 
sistem clinic. Deci, este o zonă potrivită, iar anumite observații care, 
sigur, pot apărea, se pot rezolva prin intervenții ulterioare”. 
 



- 35 de ani de la 
înființarea USV. 
Rectorul Mihai 
Dimian: Avem 
studenți din peste 
20 de județe ale țării 
și din 14 țări 
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- Potrivit rectorului Universității „Ștefan cel Mare” Suceava, Mihai 
Dimian, de-a lungul celor 35 de ani existență pe care universitatea 
suceveană îi aniversează vineri, 7 martie, aceasta „s-a dezvoltat foarte 
frumos, mai ales în ultimii ani”. 
La ora actuală, potrivit rectorului USV, „Universitatea «Ștefan cel Mare» 
din Suceava este o universitate extinsă la nivel regional, atît național, cît 
și transfrontalier”. A explicat domnul Dimian într-o intervenție 
telefonică la Radio Top: „Avem peste 1.000 de studenți din Republica 
Moldova și Ucraina, avem peste 1.000 de studenți din Botoșani, peste 
500 din Neamț și din peste 20 de județe ale țării. Pe de altă parte, avem 
studenți din 14 țări, pe lîngă cei care vin în mobilități Erasmus de scurtă 
sau medie durată”. 
Universitatea suceveană „este parte dintr-o alianță universitară 
europeană”, a mai spus Mihai Dimian. A precizat acesta: „Chiar astăzi (6 
martie – n.r.) vine la Suceava o delegație din partea Universității Orebro 
din Suedia, care coordonează în acest an alianța universitară europeană 
NEOLAiA, în care sîntem fondatori alături de opt alte universități și 
împreună cu care am cîștigat un proiect european de 14,5 milioane de 
euro, tocmai pentru a dezvolta, a armoniza, aceste universități în 
contextul unei universități europene”. 
În baza Hotărîrii Guvernului României nr. 225 din data de 7 martie 1990 
s-a înființat Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava, continuatoarea 
vechiului Institut. Noua universitate număra la acea dată aproximativ 
110 cadre didactice și 1.575 de studenț. 
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Radu Lupașcu Evenimentul Omul 
și Cartea de la USV îl 
va avea invitat pe 
filologul, criticul și 
istoricul literar 
Mircea A. Diaconu 

monitorulsv.ro 
05.03.25 

- Sala de Lectură „Emanuel Diaconescu” a Bibliotecii Universității „Ștefan 
cel Mare” din Suceava (USV) va găzdui joi, 6 martie 2025, începând cu 
ora 11.00, cea de-a XVIII-a ediţie a manifestării Omul şi Cartea. Invitatul 
acestei ediții este unul dintre cei mai importanți critici literari 
contemporani, filologul și istoricul literar Mircea A. Diaconu, profesor 
universitar și prorector cu activitatea didactică şi asigurarea calităţii la 
USV. 
Mircea A. Diaconu este cadru didactic la Departamentul de Limbă și 
Literatură Română și Științele Comunicării, doctor în Filologie, expert 
ARACIS, membru CNATDCU, cercetător în cadrul Memorialului Ipotești 
și membru în numeroase comitete științifice și comisii. 
Născut în octombrie 1963 în comuna Boroaia, a copilărit în județul 
Neamț și a absolvit Liceul de Filologie-Istorie „Calistrat Hogaş” din 
Piatra Neamț. Și-a  finalizat studii superioare la Institutul Politehnic din 
Iași și la Secția de Filologie a facultății sucevene, specializarea Limba și 



literatura română - Limba și literatura franceză. A obținut definitivatul 
în învățământ la Universitatea „Babeș-Bolyai” din Cluj-Napoca și a 
susținut apoi teza de doctorat ”Mișcarea Iconar și literatura română din 
Bucovina între cele două războaie mondiale” în 1998, în cadrul Facultății 
de Litere a Universității „Al. I. Cuza” din Iași, devenind doctor în 
Filologie, Literatură română. 
După stagii în învățământul preuniversitar, în anul 1992 devine cadru 
didactic universitar la Facultatea de Litere și Științe din cadrul 
Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava, trecând prin etapele gradelor 
didactice de asistent, lector, conferențiar și începând din 2002, profesor. 
Pe parcursul anilor de activitate didactică universitară, prof. univ. Mircea 
A. Diaconu a predat cursuri de Istoria literaturii române, Poezie română 
postbelică și Bucovina – identitate și multiculturalitate. În această 
perioadă a îndrumat sute de lucrări licență și disertație și lucrări pentru 
obținerea gradelor didactice din învățământul preuniversitar, iar din 
1998 a participat în peste 100 de comisii de doctorat la universități din 
întreaga țară. Din anul 2015, în calitate de conducător de doctorat în 
domeniul Filologie, a coordonat 20 de teze doctorale. 
Pe lângă implicarea didactică, profesorul Mircea A. Diaconu a îndeplinit 
funcții administrative de prodecan și decan al facultății, pentru ca din 
anul 2012 să fie numit prorector cu activitatea didactică şi asigurarea 
calității în universitatea suceveană. [...] 

Adelina 
Talpalariu 

Interviu public cu 
poetul Florin 
Dumitrescu, marți, 
la Universitatea din 
Suceava 
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- Marți, 4 martie, de la ora 14:00, Facultatea de Litere și Științe ale 
Comunicării din cadrul Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava 
organizează un interviu public cu textierul, publicistul și poetul Florin 
Dumitrescu. 
 Evenimentul, care va avea loc la Book-Café (în campusul universității), 
este prilejuit de apariția volumului de poezii „Sentimentul naturii” (Casa 
de Editură Max Blecher). Interviul va fi acordat lui Arthur Suciu, lector 
universitar în cadrul facultății. 
Florin Dumitrescu a scris texte pentru melodiile unor trupe românești 
cunoscute, ca Timpuri Noiși Sarmalele Reci. 
După studii de inginerie și apoi de limbi străine, Florin Dumitrescu a ales 
cariera de copywriter în domeniul publicității. În prezent, este lector 
universitar în cadrul Universității „Transilvania” din Brașov, unde predă 
cursuri de comunicare. 
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- Astăzi, la USV, 
Recital „Miniaturi 
romantice pentru 

obiectivdesuceava.ro 
07.03.25 

- Casa de Cultură a Studenților din cadrul Universității „Ştefan cel Mare” 
din Suceava invită publicul iubitor de muzică clasică la un recital de 
vioară și pian ce va avea loc vineri, 7 martie, începând cu ora 19:00, în glasulsucevei.ro 



vioară și pian” 06.03.25 Auditorium „Joseph Schmidt”. Evenimentul va aduce în prim-plan două 
artiste de prestigiu: violonista Raluca Dobre și pianista Smaranda 
Acatrinei. 
Programul recitalului propune un repertoriu variat, alcătuit din lucrări 
reprezentative ale unor compozitori de renume, ce îmbină rafinamentul 
stilistic cu profunzimea expresivă. Publicul va avea ocazia să asculte 
compoziția „La Folia”, de Arcangelo Corelli, urmată de celebra lucrare 
„Legenda”, de George Enescu. În continuare, recitalul va include 
„Nigun”, din suita „Baal Schem” de Ernest Bloch, precum și „Romanța 
andaluză”, de Pablo de Sarasate, o piesă ce evidențiază influențele 
muzicii tradiționale spaniole. În aceeași notă expresivă, va fi interpretată 
lucrarea „Regrets”, de Henri Vieuxtemps, alături de „Serenada” compusă 
de Mihail Chiriac. Un moment de profund lirism va fi oferit de 
„Meditație” din opera „Thaïs”, de Jules Massenet, iar seara se va încheia 
cu o suită de șase dansuri populare românești de Béla Bartók, ce surprind 
diversitatea și bogăția folclorului autohton. 
Violonista Raluca Dobre, doctor în muzică și conferențiar universitar la 
Universitatea de Arte „George Enescu” din Iași, are o carieră artistică 
recunoscută atât în țară, cât și în străinătate. A susținut numeroase 
concerte și recitaluri în diverse formule camerale și alături de orchestre 
simfonice de prestigiu, fiind apreciată pentru tehnica sa impecabilă și 
interpretările pline de expresivitate. Activitatea sa pedagogică este de 
asemenea remarcabilă, având o contribuție semnificativă la formarea 
unor tineri muzicieni talentați și fiind invitată în mod constant să jurizeze 
competiții de profil național și internațional. 
Pianista Smaranda Acatrinei este absolventă a Universității de Arte 
„George Enescu” din Iași și activează ca profesor de acompaniament la 
Colegiul Național de Artă „Octav Băncilă” din Iași. De-a lungul carierei, 
a participat la numeroase concursuri și olimpiade naționale și 
internaționale, obținând premii importante alături de elevii săi. 
Totodată, colaborează cu artiști consacrați și participă la cursuri de 
măiestrie susținute de profesori renumiți. 
Biletele pentru acest eveniment pot fi achiziționate de la sediul Casei de 
Cultură a Studenților, situat pe strada Zorilor, lângă Auto Albina, precum 
și la intrare, în seara recitalului. De asemenea, biletele sunt disponibile 
online pe platforma iabilet.ro. 
Prețul unui bilet este de 10 lei pentru elevi, studenți și pensionari, iar 
pentru publicul general, costul este de 20 de lei. 
 



Radu Lupașcu Ansamblul 
Studențesc 
„Arcanul”, în 
spectacolul 
„Primăvară, 
primăvară…”, la 
USV 

monitorulsv.ro 
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- Ansamblul Studențesc „Arcanul” USV va susține în această seară, 
începând cu ora 19.00, un spectacol extraordinar pe scena Auditorium 
„Joseph Schmidt” din campusul Universității „Ștefan cel Mare” din 
Suceava. Spectacolul este organizat de către Universitatea „Ștefan cel 
Mare” și Casa de Cultură a Studenților Suceava și este dedicat sosirii 
primăverii. 
Spectacolul „Primăvară, primăvară...” promite o incursiune în lumea 
tradițiilor românești, prin dansuri autentice, cântece de suflet și ritmuri 
populare vibrante, interpretate de studenții ansamblului. Publicul va 
avea ocazia să se bucure de o atmosferă de sărbătoare, în care talentul și 
pasiunea tinerilor artiști vor aduce pe scenă frumusețea și energia 
folclorului românesc, sub îndrumarea unor profesioniști ai domeniului, 
precum coregraful Ioan Ilie Nemțoi, coordonatorul artistic Călin 
Brăteanu și coordonatorul general al programelor, Sorin Pohoață. 
Repertoriul ansamblului cuprinde dansuri tradiționale din diverse 
regiuni ale României, cu un accent deosebit pus pe tradițiile și obiceiurile 
din Bucovina. Fiecare spectacol combină elemente autentice de 
coregrafie, costume populare specifice și acompaniament orchestral live, 
oferind publicului o experiență culturală inedită. Printre cele mai 
apreciate momente artistice se numără Dansul Arcanului, un simbol al 
mândriei și al vitalității tinerilor bucovineni. 
Intrarea la spectacol este liberă, în limita locurilor disponibile. 
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- Filmul Insula 
Fondane, difuzat la 
Universitatea 
Suceava 

svnews.ro 
06.03.25 

- În cadrul Zilelor USV 2025, mâine, 6 martie, de la ora 13:00, va avea loc 
un eveniment special, în cadrul căruia va fi difuzat filmul „Insula 
Fondane”, un documentar despre marele scriitor Benjamin Fondane. 
Regizorul Valentin Mocanu și scenarista Nicoleta Dabija vor fi prezenți 
la dezbaterea care va avea loc după difuzarea filmului. 
Evenimentul se va desfășura în Auditorium „Joseph Schmidt”. 
Intrarea este liberă. 
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- Specialistul în 
comunicare Arthur 
Suciu, lector la USV: 
Am seminarii la care 
abordez diverse 
teme de actualitate. 
Dacă la început 
studenții sînt 
plictisiți și nu-i 
interesează, pe 

radiotop.ro 
05.03.25 

- Specialistul în comunicare Arthur Suciu abordează cu studenții săi 
diverse teme de actualitate, „deoarece comunicarea e un domeniu de 
actualitate, al actualității”. Domnul Suciu este lector la Universitatea 
„Ștefan cel Mare”, avînd cursuri și seminarii la Facultatea de Științe ale 
Comunicării. 
Întrebat la Radio Top dacă studenții îi pun întrebări despre ce se întîmplă 
astăzi în țară, dar și în lume, Arthur Suciu a spus: „Am seminarii la care 
abordez diverse teme de actualitate, deoarece comunicarea e un domeniu 
de actualitate, al actualității. Și atunci eu le abordez mai ales la seminarii 
și încerc să le prezint imagini, să explic și, dacă la început sînt plictisiți și 



măsură ce trece 
semestrul devin din 
ce în ce mai 
pasionați de 
subiectul respectiv 

nu-i interesează, pe măsură ce trece semestrul devin din ce în ce mai 
pasionați de subiectul respectiv”. 
Lectorul universitar a dat exemplul unui seminar pe care l-a făcut în 
urmă cu trei ani despre războiul din Ucraina, război care abia începuse. 
Dacă la început nu erau deloc interesați de subiect, pe parcurs lucrurile 
s-au schimbat. A spus domnul Suciu: „După ce am făcut cu ei cîteva 
seminarii erau pasionați, începuseră să se intereseze de orice detaliu 
legat de evoluția războiului și așa mai departe”. 
Tinerii ”sînt interesați” de subiecte cum ar fi scandalul care a avut loc la 
finele săptămînii trecute în Biroul Oval de la casa Albă, ”pentru că 
informația ajunge pe toate canalele la ei”. A adăugat specialistul în 
comunicare: „Asta e de fapt ideea. De exemplu, cînd a fost cu Călin 
Georgescu, cînd au anulat alegerile, studenții mei știau despre el foarte 
bine. Și mi-au spus că va avea succes, pentru că «e plin TikTok-ul de 
Georgescu». Eu eram la curent cu toate lucrurile, dar știam destul de 
puține lucruri despre Georgescu. Ei știau mult mai multe decît mine 
despre el, pentru că urmăreau TikTok-ul toată ziua. Eu nu mă uit decît 
foarte rar pe TikTok”. 
Domnul Suciu a adăugat că mai toți studenții pe care-i are sînt prezenți 
pe TikTok și pe Instagram. 

Adelina 
Talpalariu 

Istoricul și 
diplomatul Vitalie 
Văratic a prezentat 
„Misterul leilor” 
studenților și 
universitarilor 
suceveni 

monitorulsv.ro 
04.03.25 

- Departamentul de Contabilitate, Audit şi Finanţe, din cadrul Facultăţii 
de Economie, Administraţie şi Afaceri (FEEA) a Universităţii „Ştefan cel 
Mare” din Suceava (USV), l-a avut invitat, la finele lunii februarie, pe 
istoricul și diplomatului român Vitalie Văratic, care și-a prezentat cartea 
„Misterul Leilor”. 
Evenimentul a fost un prilej de educaţie financiară pentru studenţii 
economişti ai FEAA, care au umplut până la refuz amfiteatrul USV, iar 
pentru cadrele didactice, o ocazie de lărgire a orizontului de cunoaştere 
în domeniul monetar şi al istoriei monedei naţionale. 
Discuţiile s-au axat pe problematicile sistemului monetar naţional din 
punct de vedere istoric, cu accent pe aspectele de gestionare a masei 
monetare a României, în context istoric. 
„Studenţii au fost deosebit de receptivi la informaţiile furnizate de către 
autor, iar mulţimea de întrebări adresate ne fac să credem că 
evenimentul a fost unul util pentru aceştia prin volumul de informaţii 
furnizate, dar şi pentru cadrele didactice deopotrivă. 
Cartea a fost lansată şi de către Banca Naţională a României (BNR), în 
anul 2020, în contextul aniversării a 140 de ani de la înfiinţarea 
instituţiei, şi iată că autorul ei a onorat cu prezenţa şi invitaţia noastră”, 



au declarant organizatorii. 
Jupanu Pilonul de siguranță jupanu.ro 

05.03.25 
- „Donald Trump i-a transmis un mesaj de felicitare lui Friedrich Merz și 

l-a asigurat de prietenia Statelor Unite, și l-a felicitat pe Friedrich Merz 
pentru că partidul său promovează trecerea de la Green Deal, de la 
politica verde, la folosirea energiei clasice, pentru că are politici anti-
imigranți, pentru că, într-un cuvînt, este pe linia politicilor promovate în 
prezent de republicanii americani. (În ceea ce privește războiul din 
Ucraina) sînt viziuni total diferite. Se știe, Friedrich Merz, a spus-o el, 
este un mare prieten al euroatlantismului, a vizitat de 100 de ori Statele 
Unite ale Americii, însă el va merge pe politica sprijinirii Ucrainei, în 
contra politicii americane, și din nou a reiterat cu subiect și predicat că 
în condițiile în care Statele Unite se pare că se dezinteresează de 
securitatea Europei, Europa trebuie să-și asigure securitatea singură. 
(Poate Europa fără America?) În momentul de față, vorbind strict pe 
cifre, nu. În contextul în care întregul volum de producție în sectoarele 
critice ale industriei militare, și aici vorbim de armament și muniție, 
toată Europa la un loc produce o treime din necesarul NATO, iar două 
treimi le produc Statele Unite ale Americii. Este limpede că strict în 
momentul de față Europa nu se descurcă militar fără protecția 
americană. 
Statele Unite au scos Europa de Vest și Europa, în general, din Primul 
Război Mondial au scos-o cîștigătoare, pentru că, fără intervenția masivă 
americană, Germania ar fi cîștigat războiul. În perioada interbelică a 
urmat o izolare a Statelor Unite, care nu s-au interesat de afacerile 
Europei, fără America, Europa plus Uniunea Sovietică nu ar fi cîștigat al 
Doilea Război Mondial, iar din 1946 pînă în prezent Statele Unite ale 
Americii au reprezentat pilonul de siguranță militară și economică. Deci, 
din 1946 încoace. 
(Dacă nu ar mai fi Statele Unite ale Americii, cu cine s-ar putea alia 
Europa?) S-au făcut niște scenarii. Europa are actualul parteneriat cu 
Statele Unite pe care Donald Trump, cel puțin prin declarații, începe să 
îl zgîlțîie, ar putea fi un parteneriat direct cu Rusia, care i-ar asigura și 
securitatea economică, cu resursele ieftine, și securitatea militară, și ar fi 
un parteneriat mai la distanță, datorită depărtării geografice, cu China. 
Un parteneriat economic foarte, foarte viabil ar fi și acesta. Cu Rusia, în 
contextul în care Europa sprijină Ucraina, și bine face, este exclus. Dacă 
Europa pleacă din parteneriatul cu Statele Unite apar probleme”. 
Profesorul universitar doctor Florin Pintescu, decanul Facultății de 
Istorie și Geografie din cadrul Universității „Ștefan cel Mare” Suceava. 



Sorin Avram Facultatea de 
Medicină de la 
Suceava, mutată la 
Botoșani. Dacă altfel 
nu merge 

jupanu.ro 
05.03.25 

- Unii aleși locali tergiversează eliberarea actelor pentru construirea 
sediului Facultății de Medicină în curtea Spitalului Nou, parte 
componentă a Spitalului Clinic Județean Suceava. Motivul este acela că 
zona s-ar aglomera foarte mult. Însă, oricum medicii vor fi deja în spital 
la ora cînd vor trebui susținute cursurile și laboratoarele, așa că au deja 
mașinile parcate, iar studenții nu vor da cu toții buzna în curtea unității 
spitalicești cu cîte o mașină fiecare. Să construiești sediul Facultății în 
viitorul campus de la Moara este peste mînă. Nu poți să-i pui pe 
medici/studenți să se fîțîie tot timpul cîte 4 kilometri între Spital și 
Facultate. Terenul din curtea Spitalului este deja al Universității „Ștefan 
cel Mare”, iar ca să găsești o altă parcelă de pămînt în apropierea 
Spitalului este foarte greu. În plus, că să obții toate actele necesare mai 
durează cîțiva ani. În toamna anului trecut s-a organizat prima admitere 
pentru învățămîntul medical de lungă durată, de șase ani, iar în doi ani 
studenții vor trebui să aibă sălile lor pentru cursuri și pentru laboratoare, 
fiindcă se intră pe meserie, cum se spune. 
La finele săptămînii trecute, rectorul Universității „Ștefan cel Mare” 
Suceava, Mihai Dimian, a avut o întîlnire cu președintele Consiliului 
Județean Botoșani, Valeriu Iftime, în cadrul căreia a discutat despre 
dezvoltarea unui campus la Botoşani. 
Într-un mesaj al domnului Dimian se spune: „Ne propunem să extindem 
programe de studii existente la Suceava, dar şi să iniţiem programe noi, 
pe baza interesului manifestat de tinerii absolvenţi de liceu şi de 
potenţialii angajatori din judeţul Botoşani şi din regiune. Atât domnul 
Preşedinte Iftime, cât şi domnul Cosmin Andrei, Primarul Municipiului 
Botoşani, şi-au exprimat susţinerea pentru această iniţiativă şi vom 
elabora pe parcursul lunii martie un plan de dezvoltare pe termen mediu, 
ce urmează a fi supus dezbaterii publice şi analizei autorităţilor publice 
locale şi judeţene”. 
Așadar, cel puțin la nivel declarativ, Universitatea „Ștefan cel Mare” 
Suceava s-ar bucura de sprijin din partea președintelui Consiliului 
Județean Botoșani și a primarului Botoșanilor. Probabil că Botoșaniul, 
care, pe lîngă Suceava, are și filarmonică, și echipă de fotbal de liga I, s-
ar bucura să aibă și o facultate de medicină. Și poate ar găsi repede un 
teren lîngă Spitalul Județean și ar da rapid aprobările pentru construirea 
sediului unei facultăți de medicină. Bun, ar mai trebui ca Spitalul 
Botoșani să primească statutul de spital clinic, așa cum este cel de la 
Suceava, dar USV-ul are, deja, experiența obținerii documentației 
necesare. Și, oricum, dacă la Suceava te țin aleșii locali pe loc, pînă s-ar 



gîndi ei să-ți dea aprobările de care e nevoie; faci la Botoșani și spital 
clinic, și sediu pentru facultate. 
Este foarte greu să muți o facultate, cum este cea de Medicină, dintr-un 
oraș în altul, dar ca sperietoare pentru aleșii suceveni ar fi bună această 
variantă de lucru. Și ar mai fi varianta ca Universitatea ”Ștefan cel Mare” 
să-și retragă oamenii din toate comitetele, comisiile și proiectele în care 
Primăria Suceava i-a solicitat sprijinul. Trebuie jucat tare dacă altfel nu 
merge. 

- Pîine și circ. Pîine de 
la cantina USV, circ 
de la șeful ANPC 

radiotop.ro 
05.03.25 

- Pe 1 martie 2025, Autoritatea Națională pentru Protecția Consumatorilor 
bătea toba că a verificat 82 de campusuri universitare și a aplicat 33 de 
sancțiuni. Totodată, transmitea ANPC-ul, se solicitase închiderea 
temporară a șapte cantine și cămine studențești. Printre acestea se afla și 
cantina-restaurant a Universității „Ștefan cel Mare” Suceava. Numai că 
Universitatea a reacționat imediat și a spus că nu este adevărat, că nu 
este suspendată activitatea cantinei-restaurant. A fost control de la 
Protecția Consumatorilor, însă acesta nu a găsit decît ceva la un frigider. 
Conform USV, „comisarii ANPC au semnalat o fisură la chederul 
(garnitura) unuia dintre cele 22 de frigidere ale cantinei  (fără să fi fost 
consemnate abateri în ceea ce privește normele temperaturii de păstrare 
a materiei prime și semipreparatelor sau vreun impact negativ asupra 
calității produselor depozitate). Măsura dispusă de comisarii ANPC a fost 
etichetarea şi oprirea temporară din uz a frigiderului implicat”. Deci, 
despre asta a fost vorba. Bine că inspectorii nu s-au legat de faptul că unul 
dintre rafturile frigiderului era ciobit după ce fusese lovit din greșeală cu 
un borcan cu muștar, ori că becul din interiorul frigiderului nu avea 
luminozitatea conformă cu nu-știu-ce norme impuse de nu-știu-care 
birocrat. 
ANPC-ul a băgat și cantina-restaurant a USV pe lista de sancțiuni dure 
ca să fie „masa bogată”, pentru că această instituție este condusă de 
Cristian Popescu Piedone, un personaj căruia îi place circul și să fie în 
centrul atenției. Anul trecut se zvonise că Piedone senior ar putea 
candida pentru Camera Deputaților din partea PSD, pentru a continua 
ceea ce începuse fiul său, Vlad Popescu Piedone, care fusese deputat de 
Suceava pînă a reușit să obțină mandatul de primar al Sectorului 5 din 
Capitală. Ce să continue? Bună întrebare. Mare noroc pentru Suceava că 
a scăpat să fie reprezentat în Parlament de Piedone senior. Și mare 
nenoroc pentru cei pe care domnul Piedone îi trimite la controale, 
cerîndu-le să fie necruțători, și, evident, pentru cei care sînt controlați. 

 


